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VOORLOPIG VERSLAG 

Vele leden juichten het toe, dat eindelijk uitvoering zal worden ge
geven aan het in April 1946 gesloten verdrag, dat ten doel had de 
overbevissing van de Noordzee tegen te gaan. De sterk teruglopende 
vangsten van rondvis in deze wateren wijzen er — aldus deze leden — 
op, hoe noodzakelijk het is tot het nemen van maatregelen, die een 
verdere achteruitgang van de visstand kunnen voorkomen, over te 
gaan. De toenemende vangcapaciteit en vangtechniek van de moderne 
schepen hebben een zodanige aantasting van de visstand ten gevolge, 
dat invoering van beperkende bepalingen uitermate urgent wordt. 

Met de voorgestelde minimummaaswijdte voor de netten konden 
deze leden zich zeer wel verenigen. Zij wezen er echter op, dat de 
maaswijdte van de bij de haringvisserij gebruikelijke netten de vangst 
van zeer veel ondermaatse vis, behorende tot de soorten, welke men 
wenst te beschermen, mogelijk maakt. Hieraan zal echter naar de 
mening van deze leden wel niet ten volle te ontkomen zijn. 

Zij zouden overigens de Regering willen verzoeken, bij de toepas
sing van de wet, met name ten aanzien van de kustvissers, soepelheid 
te betrachten. In de eerste plaats achtten zij hiervoor reden, omdat 
in vele gevallen bij controle zal blijken, dat er gevist wordt met want 
van een grotere maaswijdte dan 80 mm nat gemeten. Men dient er 
dan echter rekening mede te houden, dat door de snelheid der sche
pen de sleepnetten een sterke weerstand ondervinden, waardoor de 
maaswijdte van de kuil na korte tijd reeds tot ca. 90 mm uitrekt. 

Een andere reden is gelegen in de moeilijkheden, die de kleine kust
vissers van de voorgestelde bepalingen zullen ondervinden, in het bij
zonder nu het de bedoeling is, dat de wet reeds per 1 Juli a.s. in wer
king zal treden. Het benodigde materiaal is de laatste tijd sterk in 
prijs gestegen, zodat van de genoemde bedrijven grote financiële of
fers gevraagd zullen worden. Bovendien is het de vraag, of de fabri
kanten van visnetten in staat zullen zijn op zo korte termijn netten 
met de nieuwe maaswijdte in de handel te brengen. 

Een en ander was intussen voor deze leden geen reden om op verder 
uitstel van de voorgenomen maatregelen aan te dringen: deze achtten 
zij, gezien de sterk teruggelopen stand van de rondvis, op korte 
termijn noodzakelijk. 

Wel stelden deze leden de vraag, of de Regering niet zou kunnen 
overwegen de niet kapitaalkrachtige kleine bedrijven in de een of 
andere vorm tegemoet te komen in de aanschaffingskosten van de 
nieuwe netten. 

Het zijn — zo besloten zij — in het bijzonder de Hollandse 
kustvissers, die de grootste bezwaren ondervinden van de voorgestelde 
bepalingen. Anderzijds mag men echter de ogen niet sluiten voor het 
feit, dat de positie van deze vissers in het kader van dit wetsontwerp 
van bijzondere betekenis is, omdat zich aan onze kusten belangrijke 
paaiplaatsen bevinden. Wanneer daar de beschermende maatregelen 
goed worden nageleefd, zal dit in belangrijke mate kunnen bijdragen 
tot het effect, dat met het wetsontwerp wordt beoogd. 

Vele andere leden konden er evenzeer mede instemmen, dat 
de overbevissing van de Noordzee wordt tegengegaan. Zij waren echter 
van mening, dat de maatregelen, welke de Regering in dit wetsont
werp voorstelt, niet de juiste zijn om dit doel te bereiken. Volgens deze 
leden zijn het immers de trawlers (die zij „de stofzuigers van de zee" 
noemden) en de loggers, kortom de vaartuigen met steeds toenemende 
motorkracht, die het teruglopen van de visstand veroorzaken, en deze 
kunnen ongehinderd voortgaan. Daarentegen worden de kustvissers, 
die aan het te bestrijden euvel het minst schuldig zijn, het kind van de 
rekening. 

Dat de schepen met zware motoren de visstand sterker benadelen 
dan de andere, wordt duidelijk, wanneer men bedenkt, dat de eerste 
sisal-netten moeten bezigen, terwijl de lichte vaartuigen slechts garen

netten kunnen gebruiken, die veel meer vis doorlaten dan de sisal
netten. 

Voorts moeten schepen met geringe p.k. reeds na korte tijd vissen 
de netten optrekken. Het is dan nog mogelijk om de kleine vissen 
levend uit de netten te bevrijden. Met de sisal-netten vist men echter 
de vastgestelde tijd door en de ondermaatse vissen komen zo in 
de verdrukking, dat ze er het leven bij laten. De grote vaartuigen 
moorden dan ook zelfs het visbroed uit. Dit alles zal ongestoord kun
nen voortgaan onder de werking van deze wet, want de grote schepen 
mogen, om op andere vissoorten te kunnen vissen, netten met kleinere 
maaswijdte gebruiken dan de kustvaarders. 

Bedacht dient te worden — zo gingen deze leden voort —, dat de 
middelgrote bedrijven in het verleden ernstig hebben geleden onder 
de prijsregelingen. Zij hebben daardoor in het algemeen geen bedrijfs
kapitaal kunnen vormen. Ook het afgelopen jaar is voor vele be
drijven slecht geweest en het zal voor hen grote moeilijkheden op
leveren, wanneer zij netten met grotere mazen moeten aanschaffen, 
die zij bovendien op de ongelijke visgronden niet kunnen ge
bruiken. Waren deze leden goed ingelicht, dan zouden de totale 
kosten voor aanschaffing van de nieuwe netten op ca. één millioen 
gulden komen. Is de verplichting tot het doen van uitgaven van zulk 
een omvang ook niet in strijd met het beleid der Regering ten aanzien 
van het sparen en de beperking der investeringen? Heeft de Regering 
er zich overigens wel van vergewist, of er voldoende materiaal ver
krijgbaar is om aan de verplichtingen, die dit wetsvoorstel wil op
leggen, te voldoen? 

Afgezien van de bovenbedoelde kosten, zullen de kustvissers ook 
ernstig gedupeerd worden door het verlies van de opbrengst van die 
vissoorten, welke zij met de 80 mm maaswijdte niet meer zullen van
gen. Het is zelfs waarschijnlijk, dat verschillende kleinere bedrijven 
deze vermindering van hun winst niet zullen kunnen dragen en te 
gronde zullen gaan. 

In de vergadering der Kamer van 3 Juni 1947 heeft Minister Mans
holt toegezegd, nauwkeurig te zullen nagaan, welke invloed de maas
wijdte van de visnetten op onze kustvisserij heeft, en voorts dat, wan
neer er moeilijkheden zouden ontstaan, overwogen zou kunnen wor
den, welke maatregelen genomen zouden moeten worden. l) Wat heeft 
het eerstbedoelde onderzoek opgeleverd, zo vroegen de hier aan het 
woord zijnde leden, en welke maatregelen denkt de Regering te tref
fen, nu de moeilijkheden er inderdaad zijn? 

Deze leden meenden te weten, dat men in België, waar de verplichte 
maaswijdte op 1 April jl. zou worden ingevoerd, dit in verband met 
de actie van de Belgische vissers heeft uitgesteld tot ook in Neder
land overeenkomstige maatregelen verplicht zijn gesteld. Is dit juist 
en, zo ja, wat zal de houding der Regering zijn, indien België, ook na
dat de onderhavige wet het Staatsblad zal hebben bereikt, niet tot het 
invoeren van de verplichte maaswijdte zou overgaan? Zo de Neder
landse vissers dan eveneens van de bepalingen zouden worden vrij
gesteld, voor wiens rekening komen dan de door de vissers nodeloos 
gemaakte onkosten? 

In dit verband werd ook de vraag gesteld, in hoeverre de landen, 
welke het verdrag van 5 April 1946 gesloten hebben, naar evenredig
heid offers brengen bij de uitvoering daarvan. Is er ook enige zeker
heid, dat er in de hierbedoelde landen voldoende controle zal zijn op 
de naleving van de regeling? Tevens zou men gaarne vernemen of 
ook in Duitsland op dit gebied maatregelen genomen zijn en, zo ja, 
welk dit zijn. 

De vele hier aan het woord zijnde leden zouden er op willen aan
dringen, dat het ontwerp in dier voege gewijzigd wordt, dat aan het 
grootbedrijf een maaswijdte van 80 mm en aan de kustvisserij een 
van 70 mm zal worden voorgeschreven, hetgeen dan voor beide tak
ken vrijwel hetzelfde zou betekenen. Een nog betere regeling zouden 
deze leden het overigens achten, wanneer men bepalingen ten aanzien 
van de maaswijdte achterwege laat, doch scherpe controle houdt op 
de maat van de aangevoerde vis. Dit zou naar hun mening leiden tot 
het voorkomen van onnodige kosten, tot behoud van de visstand en 
verbetering van de besomming. 

Tenslotte zouden deze leden de gelegenheid willen aangrijpen om 
met kracht de bevordering van een wekelijkse rustdag voor alle visse
rijbedrijven te bepleiten. 

Vastgesteld 20 Juni 1951. 
VAN DER ZAAL 
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VAN KOEVERDEN. 
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